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Kiedy ruszy 
budowa tunelu?
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Na tunel drogowy pod torami w ul. Jankowskiego czekają nie tylko mieszkańcy 
gminy Celestynów, ale także kierowcy z sąsiednich gmin i miast

\\\ OTWOCK 

Grażyna O., która w latach 
2004-2018 była główną 
księgową otwockiej spółki 
wodociągowej,  została 
skazana za oszustwa 
finansowe. Niedawno 
zakończył się proces sądowy. 
Wyrok jest prawomocny.   

O zakończonym procesie i prawo-
mocnym wyroku byłej głównej 

księgowej Otwockiego Przedsiębior-
stwa Wodociągów i Kanalizacji poinfor-
mował w komunikacie Urząd Miasta w 
Otwocku. Proces dotyczył zdarzeń, któ-
re miały miejsce w latach 2014-18, kie-
dy w miejskiej spółce miało dochodzić 
do niegospodarności i oszustw. Według 

magistratu publiczne pieniądze trafiały 
na fikcyjne szkolenia, studia, wycieczki 
zagraniczne i nieuzasadnione kampa-
nie promocyjne wody z kranu oraz na 
milionowe nagrody dla pracowników. 

Jarosław Margielski, prezydent Ot-
wocka powiadomił prokuraturę o nie-
prawidłowościach w spółce miejskiej. 

Sąd skazał urzędniczkę

Prezydent pokazuje 60-metrowy gabinet, w którym przez lata urzędował  
ówczesny prezes spółki
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dokończenie na str. 4

\\\ CELESTYNÓW
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Warto zapoznać się  
z projektem dotyczącym 
Strategii Rozwoju Gminy 
Celestynów na lata 2023- 
-2030. Podczas konsultacji 
społecznych można zgłaszać 
swoje uwagi i pomysły.    

W ójt gminy Celestynów ogłosił 
konsultacje społeczne dotyczą-

ce Strategii Rozwoju Gminy Celestynów 
na lata 2023-2030. Strategia rozwoju 
gminy jest dokumentem określającym 
kierunki i obszary rozwoju gminy, ja-
kie stawiać będą przed sobą władze 
lokalne. Strategia ma za zadanie przede 
wszystkim zdiagnozować problemy i 
potrzeby, eliminować istniejące bariery 
oraz efektywnie wykorzystać lokalne 
atuty. Prezentowany dokument określa 
strategiczne kierunki rozwoju w per-
spektywie do 2030 roku. Prace nad 
strategią poprzedziły badania i anali-
zy, ukazujące zmiany, jakie zaszły na 
terenie Gminy Celestynów w ostatnich 
latach. Strategia Rozwoju Gminy Cele-
stynów na lata 2023-2030 jest doku-

mentem spójnym ze Strategią Rozwoju 
Województwa Mazowieckiego 2030+ 
Innowacyjne Mazowsze oraz Krajową 
Strategią Rozwoju Regionalnego 2030. 
Celem konsultacji społecznych jest 
przedstawienie projektu strategii roz-
woju Celestynowa na lata 2023-2030 
oraz poznanie opinii, zebranie uwag i 
propozycji ewentualnych zmian, które 
zaproponują sami mieszkańcy. 

Z dokumentem można zapoznać 
się w urzędzie gminy przy ul. Regu-
ckiej 3 (pokój nr 27) w godzinach pra-
cy urzędu. Projekt strategii jest także 
dostępny na stronie internetowej www.
celestynow.pl w zakładce Strategia Roz-
woju Gminy oraz w Biuletynie Informa-
cji Publicznej www.bip.celestynow.pl 
Konsultacje prowadzone są w formie 

pisemnej, oraz za pomocą poczty elek-
tronicznej (należy wypełnić i podpisać 
formularz konsultacyjny dostępny w 
urzędzie). Wypełniony formularz kon-
sultacyjny można składać osobiście w 
Biurze Obsługi Mieszkańca w urzędzie 
gminy, drogą elektroniczną wysyłając 
wiadomość na adres: planowanie@ce-
lestynow.pl, a także za pośrednictwem 
platformy e-PUAP lub wysyłając formu-
larz tradycyjnym listem poleconym na 
adres urzędu. Uwagi i opinie zgłoszone 
po terminie oraz przesłane w formie in-
nej niż na formularzu konsultacyjnym 
nie będą rozpatrywane.

Konsultacje społeczne trwają do 
poniedziałku, 23 stycznia br. Mogą w 
nich uczestniczyć nie tylko mieszkań-
cy gminy, ale także sąsiednie gminy i 
ich związki, lokalni partnerzy społecz-
ni i gospodarczy, a także Regionalny 
Zarząd Gospodarki Wodnej Państwo-
wego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie w Warszawie. Sprawozdanie z 
przebiegu i wyników konsultacji spo-
łecznych zostanie podane do publicznej 
wiadomości w ciągu 30 dni od daty ich 
zakończenia. 

Rafał Marzec

\\\ OTWOCK 

Od Nowego Roku otwocki 
ratusz powiększył strefy 
płatnego parkowania,  
a także zmienił stawki opłaty 
za postój. Zobacz, ile zapłacisz 
za parkowanie w centrum 
miasta.    

W poniedziałek, 2 stycznia br. do 
strefy płatnego parkowania na 

terenie Otwocka dołączyły dwa dodat-
kowe miejsca parkingowe, gdzie dzia-
łają już nowe parkometry. – Do tej pory 
strefą płatnego parkowania były objęte 
parkingi przy ulicach: Staszica, Pod Ze-
garem, Andriollego oraz Powstańców 

Warszawy i część przy ul. Kupieckiej.  
W sumie jest to ok. 100 miejsc parkin-
gowych. Zgodnie z uchwałą Rady Mia-
sta Otwocka strefa została rozszerzona 
o dwa nowe miejsca przy ul. Kupieckiej 
i ul. Karczewskiej – wylicza otwocki 
magistrat. – Na ul. Kupieckiej strefą 
objęte są wszystkie miejsca postojowe 
po południowej stronie ulicy (wcześ-
niej obejmowała tylko część miejsc 
postojowych). Na ul. Karczewskiej – 
miejsca postojowe przy budynku przy 
ul. Karczewskiej 14 – informuje urząd. I 
dodaje, że wraz z rozszerzeniem strefy 
płatnego parkowania obowiązują no-
we stawki opłat za postój:
1) za pierwszą godzinę,  
jednorazowo w danym dniu – 0,00 zł,
2) za drugą godzinę parkowania  
– 3,00 zł,
3) za trzecią godzinę parkowania  
– 3,50 zł,
4) za każdą kolejną godzinę  
parkowania – 2,50 zł.

– W poprzedniej uchwale stawka 
zerowa obowiązywała w przypadku 

pobrania biletu na 45 min, w tej chwili 
zwiększamy ją do godziny. Zwiększa-
ją się także stawki za bilety pobrane 
po pierwszej darmowej godzinie – 
wyjaśnia Karolina Wojnicz, naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej 
w Urzędzie Miasta Otwocka. Zmiana 
dotyczy też opłaty dodatkowej. W tej 
chwili obowiązuje jedna kwota, tj. 50 zł. 
Wcześniej, w przypadku zrealizowania 
przelewu w ciągu dwóch dni, opłata 
była obniżona do 30 zł. Usunięty zo-
stał zapis dotyczący pobrania biletu w 
ciągu 5 minut od czasu zajęcia miej-
sca postojowego w strefie płatnego  
parkowania.

Nastąpiło również rozszerzenie 
grona podmiotów zwolnionych z po-

brania biletów o kartę N+. – Od ponie-
działku, 2 stycznia podmioty posiada-
jące kartę N+ i kartę parkingową mogą 
parkować w każdym miejscu w strefie 
płatnego parkowania bezpłatnie. W 
Otwocku strefa płatnego parkowania 
została wprowadzona w sierpniu 2020 
roku. Jak przyznaje wiceprezydent Pa-
weł Walo, to rozwiązanie się spraw-
dza. – Dostępność miejsc postojowych 
w centrum Otwocka zdecydowanie 
się poprawiła. Nie ma już problemu z 
zaparkowaniem auta tam, gdzie obo-
wiązuje strefa płatnego parkowania, 
a przypadki, kiedy ktoś zostawi samo-
chód na wiele godzin blokując miejsce 
postojowe są incydentalne. Cieszę się, 
że zaproponowane przez nas rozwią-
zanie przynosi efekty, co potwierdzają 
w rozmowach lokalni przedsiębiorcy 
oraz mieszkańcy – mówi wiceprezy-
dent Paweł Walo. Pieniądze z płatnego 
parkowania są przeznaczane na napra-
wę i budowę dróg w Otwocku.

Agnieszka Jaskulska

Trwają konsultacje społeczne

Powiększono strefę 
płatnego parkowania
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Strefa została rozszerzona o dwa nowe miejsca przy ul. Kupieckiej 
 i ul. Karczewskiej

\\\ JÓZEFÓW 

Ta inwestycja wywołuje 
sporo emocji. Jedni 
cieszą się, że józefowski 
brzeg Świdra zostanie 
zagospodarowany i powstanie 
tam park rekreacyjny z dużym 
parkingiem, inni krytykują 
jego lokalizację.    

Park jest budowany tuż przy oczysz-
czalni ścieków i przy nadświdrzań-

skim rezerwacie (koryto rzeki i pas ta-
rasu zalewowego o szerokości 20 m 
jest objęty ochroną).

Budowa parku rekreacyjno-eduka-
cyjnego na józefowskim brzegu Świdra 
realizowana jest w ramach projektu 

„Przywrócić Świder Mieszkańcom”. Po 
drugiej stronie rzeki już od wielu lat 
funkcjonuje otwocka plaża miejska. – 
W ramach projektu powstanie m.in.: 
parking na ok. 70 miejsc postojowych, 
stojaki na rowery, a także plac na fo-
odtracki, ławeczki parkowe, ławki dla 
seniorów, a także dla matek karmią-
cych i dla osób niepełnosprawnych 
– wyjaśnia Krystyna Olesińska, rzecz-
niczka prasowa urzędu miejskiego. I 
podkreśla, że na terenie parku znajdzie 
się również grill miejski, leżaki, wia-
ty z zadaszeniem, hamaki, gablota na 

książki typu „bookcrossing”, przebie-
ralnie, żagle przeciwsłoneczne, ścieżka 
spacerowa, Edukacyjny Park Wodny, a 
także sortownik na odpady i kosz na 
psie odchody. Jedną z atrakcji będzie 
również pumptrack ze 120-metrowym 
torem do jazdy na rowerze, rolkach, de-
skorolce czy hulajnodze. – Teren będzie 
oświetlony i wyposażony w monito-
ring. Wykonawca zadba także o nowe 
nasadzenia zieleni – zapewnia Krysty-
na Olesińska. 

Agnieszka Jaskulska

Nadświdrzański park 
prawie gotowy
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Jedną z atrakcji będzie 
pumptrack  

ze 120-metrowym torem
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To jedna z kontrowersyjnych  
i najdroższych inwestycji  
w gminie, która niemal 
utknęła w martwym punkcie. 
Kiedy rozpocznie się budowa 
tunelu drogowego  
w ul. Jankowskiego?     

T a inwestycja czeka na realizację już 
od kilku lat, trafiła nawet do sądu i 

nadal wywołuje emocje wśród miesz-
kańców. Zadanie, które ma zrealizować 
gmina, znajduje się na drodze powia-
towej. O to, na jakim etapie jest inwe-
stycja, „Otwocki Przegląd Regionalny” 
zapytał Urząd Gminy Celestynów. 

– Ulica Jankowskiego jest drogą 
powiatową. Wystąpiły trudności for-
malne uniemożliwiające przekazanie 
tej drogi gminie – wyjaśnia Michał 
Niemiec, kierownik biura promocji 
w celestynowskim urzędzie gminy. 
– Obecnie trwa kilka postępowań w 
sprawie działki drogowej: postępowa-
nie w sprawie zajęcia pasa drogowego 
bez zgody zarządcy, postępowanie w 
sprawie parkingu i ogrodzenia usytu-
owanych w pasie drogowym, postę-
powanie w sprawie wpisu do rejestru 
zabytków części pasa drogowego ul. 
Jankowskiego, postępowanie w spra-
wie uchylenia decyzji Wojewody Mazo-
wieckiego stwierdzającej nabycie pra-
wa własności przez powiat otwocki do 
nieruchomości zajętej pod część drogi 
publicznej. W tych okolicznościach nie 
ma możliwości, aby powiat przekazał 
ul. Jankowskiego gminie – podkreśla 
Michał Niemiec z urzędu gminy. 

\\\   Kiedy rozpocznie się  
budowa tunelu?

Kierownik biura promocji dodaje, 
że obecnie trwa procedura uzyskania 
zezwolenia na realizację inwestycji. – 
Opracowano dokumentację projekto-
wą, uzyskano ZUD na tereny miejskie, 
uzyskano: pozwolenie wodno-prawne 

na odprowadzenie wód opadowych z 
obiektu, opinię konserwatora zabyt-
ków, zgodę na odstępstwo od przepi-
sów kolejowych na terenach miejskich 
od starosty. Obecnie wydawana jest 
decyzja środowiskowa przez Regional-
nego Dyrektora Ochrony Środowiska 
na dodatkowe działki. Przewidywany 
termin uzyskania ZRID na budowę tu-
nelu drogowego pod torami to pierw-
szy kwartał 2023 roku – mówi Michał 
Niemiec.

Do przetargu na budowę tune-
lu, który w 2020 roku ogłosił urząd, 
zgłosiło się sześć przedsiębiorstw. 
– Najlepszą ofertę złożyło Warszaw-
skie Przedsiębiorstwo Mostowe Mo-
sty Sp. z o.o. Budownictwo SK, która 
zrealizuje inwestycję, w trybie zapro-
jektuj i wybuduj – wyjaśnia Michał 
Niemiec. I dodaje, że dokumentacja 
projektowa została już opracowana. 
– Obecnie trwa procedura uzyskiwa-
nia zezwolenia na budowę. Rozpoczę-
cie prac budowlanych zaplanowane 
jest na pierwsze półrocze 2023 roku  
– podkreśla.

Celestynowskiemu samorządowi 
udało się pozyskać dofinansowanie, 
bowiem inwestycja, która pierwotnie 
(kilka lat temu) miała kosztować kil-
ka milionów złotych, finalnie urosła 
do kwoty ponad 30 mln zł. Gmina na 
budowę tunelu wyda niemal 10,1 mln 
zł, PKP Polskie Linie Kolejowej dołożą 
13,2 mln zł, natomiast z budżetu Wo-
jewództwa Mazowieckiego trafi 4 mln 
zł, a z budżetu powiatu otwockiego  
2,5 mln zł. 

\\\   Dobra wiadomość  
dla rowerzystów i pieszych

Zapytaliśmy o to, jak będzie wy-
glądał tunel drogowy pod torami i czy 
będzie tam ścieżka rowerowa lub chod-
nik. – Budowa bezkolizyjnego skrzyżo-
wania z linią kolejową nr 7 to budowa 
tunelu w ul. Jankowskiego wraz z bu-
dową przyległego układu drogowego 
o łącznej długości ok. 350 m – wyjaśnia 
Michał Niemiec. – Szerokość jezdni wy-
niesie 6-7,6 metra z poszerzeniem na 
łuku, natomiast szerokość ciągu pieszo-
-rowerowego będzie miała 3,6-5,2 me-
tra. To dobra wiadomość dla pieszych 
i rowerzystów, których nie brakuje w 
Celestynowie i okolicach – zaznacza. I 
dodaje, że jezdnia zostanie wykonana 
z mieszanki mineralno-asflatowej, na-
tomiast ciąg pieszo-rowerowy będzie 
posiadał nawierzchnię z kostki beto-
nowej.

Agnieszka Jaskulska

Kiedy ruszy budowa tunelu?
\\\ JÓZEFÓW 

Śledczy wyjaśniają 
okoliczności tragicznego 
zdarzenia na torach, w którym 
zginęła 14-letnia uczennica.   

D o śmiertelnego potrącenia doszło 
w czwartek, 5 stycznia tuż po 

godz. 8 na przejściu dla pieszych przy 
ul. Piłsudskiego przy stacji kolejowej w 
Józefowie. Pociąg SKM jadący w stronę 

Otwocka śmiertelnie potrącił nasto-
latkę z rowerem. Na miejscu interwe-
niowała policja, pogotowie i straż po-
żarna: JRG Otwock, OSP Świdry Małe, 
OSP Józefów. – Ze wstępnych ustaleń 
wynika, że 14-latka została potrącona 
przez pociąg na niestrzeżonym przej-
ściu dla pieszych przez tory – mówi mł. 
asp. Paulina Harabin, rzecznik prasowy 
Komendy Powiatowej Policji w Otwo-

cku. Śledczy wyjaśniają okoliczności 
tragedii. 

Pod artykułem, który opubli-
kowaliśmy na stronie internetowej i 
mediach społecznościowych rozgorza-
ła duża dyskusja m.in. na temat bez-
pieczeństwa przy torach i tego, że na 
przejściach dla pieszych powinny być 
zainstalowane np. rogatki, które ostrze-
gają przed nadjeżdżającym pociągiem. 
– Dziewczyna, która zmarła, była moją 
przyjaciółką. Nie miała telefonu w rę-

ku ani słuchawek. Rower przewrócił 
się razem z nią – napisała w mediach 
społecznościowych Pani Kasia. 

Na przejściu dla pieszych przy PKP 
Józefów dochodziło do innych tragedii. 
W październiku 2016 roku wówczas 
14-letni Błażej, który jechał na trening 
piłkarski, uległ wypadkowi na torach i 
stracił obie nogi. 

Rafał Marzec

Tragedia na torach

Do tragedii doszło na przejściu dla pieszych na torach przy stacji kolejowej
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\\\ NOWA LINIA OTWOCK-GLINA              
Od stycznia zmienił się rozkład lokalnych linii autobusowych kursujących 
po gminach powiatu otwockiego. Mamy dobrą wiadomość dla niektórych 
pasażerów.
O problemach komunikacyjnych w powiecie otwockim informowaliśmy wiele 
razy. Pasażerowie mają kłopoty, aby dotrzeć do stacji kolejowych lub pociągiem 
do Warszawy. Wiele miejscowości w powiecie jest rozległych i mieszkańcy mają 
prawdziwe powody do narzekania. Starostwo powiatowe poinformowało, że 
od 1 stycznia zmieniły się rozkłady jazdy lokalnych linii autobusowych, które 
realizuje powiatowy samorząd na trasach: Dobrzyniec-Otwock, Kołbiel-Otwock, 
Osieck-Otwock, Celestynów-Otwock. 
Dla mieszkańców Gliny w gminie Karczew mamy bardzo dobrą wiadomość. 
Od nowego roku uruchomiono kolejną, czyli czwartą linię komunikacyjną na 
odcinku: Celestynów-Glina-Otwock. Pod koniec ubiegłego roku władze powiatu 
otwockiego podpisały z przewoźnikiem umowę na świadczenie usług trans-
portowych. Dzięki pozyskanemu wsparciu z Funduszu Rozwoju Przewozów 
Autobusowych powiat otwocki w 2023 roku jest organizatorem publicznego 
transportu zbiorowego na trzech dotychczas realizowanych liniach komuni-
kacyjnych: Osieck-Sobienie Jeziory-Karczew-Otwock, Kołbiel-Ostrów-Otwock, 
Dobrzyniec-Żanęcin-Otwock oraz na nowo utworzonej czwartej linii komunika-
cyjnej: Celestynów-Glina-Otwock – informuje starostwo powiatowe. 

\\\ POWIAT 
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OBWIESZCZENIE STAROSTY OTWOCKIEGO   
Na podstawie art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 23 kwietnia 2008 roku o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 roku, poz. 176)

zawiadamiam
o wydaniu decyzji Starosty Otwockiego nr 15/2022 z dnia 12 grudnia 2022 r. zezwalającej na 
realizację inwestycji drogowej pod nazwą „Rozbudowa drogi gminnej nr 270801W – ul. Długiej 
wraz z odcinkami dróg stanowiącymi części ulic: Świerkowej, Sosnowej, Słonecznej, Wąskiej, 
Nowej, Polnej i Krętej w miejscowości Zakręt w gminie Wiązowna”

Na podstawie art. 18 ust. 1e ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 roku o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, w przypadku, w którym 
dotychczasowy właściciel lub użytkownik wieczysty nieruchomości objętej decyzją o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej odpowiednio wyda tę nieruchomość lub wyda nieruchomość  
i opróżni lokal oraz inne pomieszczenia niezwłocznie, lecz nie później niż w terminie 30 dni od dnia:
1)  doręczenia zawiadomienia o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 

posiadająca nadany rygor natychmiastowej wykonalności,
2)  doręczenia postanowienia o nadaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej rygoru 

natychmiastowej wykonalności albo
3)  w którym decyzja o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej stała się ostateczna
– wysokość odszkodowania powiększa się o kwotę równą 5% wartości nieruchomości lub wartości 
prawa użytkowania wieczystego.

Strony postępowania mogą w terminie 14 dni od daty ogłoszenia obwieszczenia  
zapoznać się z treścią w/w decyzji w dniach pracy Starostwa Powiatowego w Otwocku, po 
wcześniejszym telefonicznym umówieniu się w Wydziale Architektury i Budownictwa w Otwocku  
(tel. 0-22-600-7-201)

Od w/w decyzji służy stronom postępowania odwołanie do Wojewody Mazowieckiego 
w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia.

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania 
administracyjnego zawiadomienie stron postępowania uważa się za doręczone po upływie  
14 dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Zgodnie z art. 40 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks Postępowania Administracyjnego, 
pisma doręcza się stronie, a gdy strona działa przez przedstawiciela – temu przedstawicielowi. Jeżeli 
strona ustanowiła pełnomocnika, pisma doręcza się pełnomocnikowi. Jeżeli ustanowiono kilku 
pełnomocników, doręcza się pisma tylko jednemu pełnomocnikowi. Strona może wskazać takiego 
pełnomocnika. W sprawie wszczętej na skutek podania złożonego przez dwie lub więcej stron pisma 
doręcza się wszystkim stronom, chyba że w podaniu wskazały jedną jako upoważnioną do odbioru 
pism. Strona, która nie ma miejsca zamieszkania lub zwykłego pobytu albo siedziby w Rzeczypospolitej 
Polskiej, innym państwie członkowskim Unii Europejskiej, Konfederacji Szwajcarskiej albo państwie 
członkowskim Europejskiego Porozumienia o Wolnym Handlu (EFTA) – stronie umowy o Europejskim 
Obszarze Gospodarczym, jeżeli nie ustanowiła pełnomocnika do prowadzenia sprawy zamieszkałego 
w Rzeczypospolitej Polskiej i nie działa za pośrednictwem konsula Rzeczypospolitej Polskiej, jest 
obowiązana wskazać w Rzeczypospolitej Polskiej pełnomocnika do doręczeń, chyba że doręczenie 
następuje za pomocą środków komunikacji elektronicznej. W razie niewskazania pełnomocnika do 
doręczeń przeznaczone dla tej strony pisma pozostawia się w aktach sprawy ze skutkiem doręczenia.

Starosta Otwocki

Otwock, dnia 14.12.2022 r.STAROSTA OTWOCKI 
ul. Górna 13, 05-400 Otwock
AB.6740.DR.1.2018.MD

\\\ OSIECK 

Niedawno rozstrzygnięto 
przetarg na odbiór  
i zagospodarowanie  
odpadów komunalnych  
od mieszkańców. W 2023 roku 
(podobnie jak w ubiegłym), 
usługi świadczy firma „Koma”.    

Pod koniec roku urząd gminy ogło-
sił przetarg na usługę związaną 

z odbiorem i zagospodarowaniem 
odpadów komunalnych od mieszkań-
ców w 2023 roku. – Na ten cel gmina 
przeznaczyła z budżetu 908 tys. zł. Do 
przetargu zgłosiły się dwa przedsię-
biorstwa – mówi Karolina Zowczak, 
wójt gminy. Najkorzystniejszą ofertę 
złożyła firma „Koma” z Dębów Wiel-
kich, która za 665 tys. zł będzie w tym 
roku, odbierała śmieci od mieszkańców 
Osiecka, a także wywoziła odpady z 
Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych. 

– Na podstawie złożonych deklara-
cji od mieszkańców oraz szacunkowych 
obliczeń, okazuje się, że 100% właś-
cicieli nieruchomości będzie prowa-
dziło selektywną zbiórkę odpadów. W 
gminie mamy ponad 3568 mieszkań-
ców oraz 1170 nieruchomości, gdzie 
czasami znajduje się więcej niż jedno 
gospodarstwo domowe – wyjaśnia 
urząd gminy, który na swojej stronie 
internetowej opublikował szczegółowy 

harmonogram odbioru odpadów od 
mieszkańców. Urząd przypomina, że 
przeterminowane leki można oddać w 
punkcie aptecznym przy ul. Rynek 13 
w Osiecku. Natomiast zużyte baterie i 
akumulatorki będą zbierane w szko-
łach oraz budynku urzędu gminy. 

Z roku na rok coraz więcej miesz-
kańców gminy Osieck decyduje się na 
selektywną zbiórkę. W 2022 roku fir-
ma śmieciowa odebrała ponad 21 ton 
opakowań z papieru i tektury, ponad 81 
ton tworzyw sztucznych, ponad 62 tony 
szkła i ponad 54 tony odpadów ulega-
jących biodegradacji. W poprzednim 
roku firma śmieciowa odebrała niemal 
250 ton odpadów zmieszanych. Było to 
znacznie mniej niż w 2021 roku, kiedy 
od mieszkańców odebrano ponad 305 
ton śmieci niesegregowanych. 

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Jaskulska

Kto wywiezie śmieci?

\\\ KARCZEW 

Dzięki nowemu sprzętowi 
funkcjonariusze z Karczewa 
będą mogli skuteczniej 
walczyć z piratami drogowymi.    

P ijani i naćpani kierowcy to już pla-
ga na drogach, z którą policjanci 

walczą każdego dnia. Walkę z takimi 
kierowcami ułatwia nowy sprzęt. Kil-
ka dni temu policjanci z Komisariatu 
Policji w Karczewie otrzymali sprzęt o 
wartości około 6,5 tys. zł, który ufun-
dował Urząd Miejski w Karczewie. – Na 
ręce Komendanta Komisariatu Policji w 
Karczewie podinsp. Agnieszki Domań-
skiej oraz zastępcy kom. Pawła Lechni-
ka zostały przekazane bezustnikowe 
alkomaty oraz waga do precyzyjnego 
określania ilości narkotyków. Nowe 
urządzenia będą wykorzystywane w 
służbie przy zapobieganiu oraz eli-
minowaniu popełnianiu przestępstw 
i wykroczeń pod wpływem alkoholu 
lub środków działających podobnie na 
terenie miasta i gminy Karczew - mó-
wi mł. asp. Paulina Harabin, rzecznik 
prasowy Komendy Powiatowej Policji 
w Otwocku. I dodaje, że podczas ofi-
cjalnego przekazania bezustnikowych 
alkomatów oraz wagi do precyzyjne-

go określania ilości narkotyków były 
obecne zarówno władze miasta, jak i 
kierownictwo karczewskiego komisa-
riatu, którzy nie kryją zadowolenia z 
nowego sprzętu. 

Podinsp. Agnieszka Domańska po-
dziękowała za ufundowanie nowych 
urządzeń, które jak podkreśliła będą 
głównie dedykowane do służby dziel-
nicowych ze szczególnym uwzględnie-
niem terenu miasta i gminy Karczew. 
Natomiast Renata Góral, kierownik 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Prob-

lemów Alkoholowych wyraziła swoje 
zadowolenie ze współpracy z miejsco-
wą policją. – Cieszę się, że w ten spo-
sób mogliśmy odpowiedzieć na proś-
bę Komendanta Komisariatu Policji w 
Karczewie i przekazać sprzęt, który z 
pewnością przyczyni się do poprawy 
jakości pomocy niesionej rodzinom 
dotkniętym przemocą oraz poprawy 
bezpieczeństwa na terenie naszej gmi-
ny – powiedziała kierowniczka gminnej 
komisji.

Rafał Marzec

Nowy sprzęt dla policjantów 
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Kierownictwo karczewskiego komisariatu nie kryje zadowolenia z nowego 
sprzętu

Sprawę prowadziła prokuratura w Le-
gionowie, a po niemal czterech latach 
trwającego postępowania, przesłuchi-
wania świadków oraz szczegółowej 
analizy dokumentów w Sądzie Rejo-
nowym w Otwocku zapadł wyrok. 

W czwartek, 17 listopada 2022 ro-
ku sąd uznał, że była główna księgowa 
otwockiej spółki miejskiej, jest winna 
zarzucanych jej czynów. – Zgromadzo-
ny materiał dowodowy był jednoznacz-
ny i bezsporny. Grażyna O. przyznała się 
do zarzucanych jej czynów. Złożyła wy-
jaśnienia, w których świetle okoliczno-
ści popełnionych przez nią przestępstw 
i wina nie budziły najmniejszych wąt-
pliwości. Zgodnie z prawomocnym wy-
rokiem sądu, została skazana na rok 
więzienia w zawieszeniu na dwa lata i 
musi oddać OPWiK łączną kwotę 153 
165,59 złotych, tyle ile zostało udowod-
nione, że wyłudziła z miejskiej spółki 
– informuje w komunikacie urząd mia-
sta, który opublikował również skan 
wyroku sądu. W dokumencie czyta-
my, że Grażynę O. oskarżono łącznie 
o siedem przestępstw polegających 
na doprowadzeniu do niekorzystnego 
rozporządzenia mieniem, aby osiągnąć 
korzyści majątkowe. 

\\\   Rzekome szkolenia 
– Sfałszowane faktury posłużyły do 

wyłudzenia pieniędzy ze spółki – za-
znacza otwocki magistrat. W komuni-
kacie wskazano, że najczęściej chodziło 

o faktury ze sklepów ze sprzętem RTV i 
AGD. –  I wyjaśnia, że zarzuty dotyczyły 
m.in. rzekomych szkoleń podatkowych 
na Wyspach Kanaryjskich, Sycylii i Wy-
spach Zielonego Przylądka, w których 
uczestniczyli także członkowie rodziny 
urzędniczki. – Jak zeznała w prokura-
turze, nie było chętnych pracowników 
spółki OPWiK, żeby pojechać na te 
szkolenia, więc zabrała swoich najbliż-
szych oraz ówczesną dziewczynę jej 
syna. Te wycieczki zagraniczne na koszt 
mieszkańców, kosztowały OPWiK 38 
tysięcy 107 złotych – podaje urząd. I 

opisuje w komunikacie, że Grażyna O. 
posługiwała się także dokumentami 
podrobionymi przez nieustalone oso-
by, co w wyroku podkreślił również 
sąd. W ten sposób miało dojść między 
innymi do wyłudzenia 28,7 tys. zł na 
zwrot kosztów za rzekome studia. W 
wyroku sądu czytamy, że jedna z faktur 
była wystawiona przez Wydział Prawa i 
Administracji Uniwersytetu Warszaw-
skiego. Inne dotyczyły aparatów foto-
graficznych i innych sprzętów, za któ-
re główna księgowa odbierała zwrot 
pieniędzy w kasie spółki. – Większość 

faktur była również sygnowana przez 
ówczesnego prezesa spółki OPWiK, 
wobec którego toczy się odrębne postę-
powanie. Co zdumiewające, Grażyna O. 
zeznała przed prokuraturą, że to znana 
i wpływowa osoba w Otwocku fałszo-
wała te faktury i nie może powiedzieć 
kto to jest, bo grozi jej i rodzinie – in-
formuje otwocki magistrat. I podkreśla 
w komunikacie, że w sprawie toczą się 
także inne postępowania. Dotyczą m.in. 
nieprawidłowości, których miał się do-
puścić były prezes OPWiK. Postawione 
zarzuty dotyczą lat 2014-2018. 

\\\   Czy wyrok jest  
adekwatny?

– Cieszę się, że ta bulwersująca 
sprawa została zakończona prawo-
mocnym wyrokiem – tłumaczy Jaro-
sław Margielski, prezydent Otwocka. 
I zastanawia się, czy wyrok dla byłej 
głównej księgowej jest adekwatny. Pre-
zydent zwraca także uwagę na to, że 
zasądzona kwota do zwrotu na rzecz 
spółki, czyli 153 tys. zł, jest zbliżona 
do rocznych nagród, jakie Grażyna O. 
otrzymywała od spółki, za zatrudnienie 
w OPWiK (urzędniczka pobierała także 
wysokie wynagrodzenie). Prezydent 
przyznaje, że sprawą nieprawidłowości 
w miejskiej spółce mógł zająć się, do-
piero kiedy miał dostęp do kluczowych 
dokumentów jako prezydent miasta. 

Agnieszka Jaskulska

Sąd skazał urzędniczkę

Proces dotyczył zdarzeń, 
które miały miejsce  
w latach 2014-18

W tym roku, śmieci od mieszkańców 
będzie odbierała firma „Koma” 

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ WIĄZOWNA/CELESTYNÓW 

Warto zapoznać się  
z miejscowym planem 
zagospodarowania 
przestrzennego terenu 
obejmującego m.in. 
składowisko odpadów  
w Świerku, znajdującego się 
na granicy z dwoma gminami: 
Wiązowna i Celestynów.   

M iasto przygotowało projekt 
uchwały dotyczący miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzen-
nego terenu obejmującego m.in. skła-
dowisko odpadów, obejmujący obszar 
o powierzchni 53,76 ha, który znajduje 
się w otulinie Mazowieckiego Parku 
Krajobrazowego.

Do środy, 18 stycznia br., miesz-
kańcy mają możliwość zapoznania się z 
treścią planu i wniesienia swoich uwag. 
– Informujemy o wyłożeniu do pub-
licznego wglądu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego te-
renu obejmującego m.in. składowisko 
odpadów. Projekt miejscowego planu 

jest udostępniony w urzędowym BIP-ie 
oraz w siedzibie urzędu w budynku „B”, 
pok. 17 (wcześniej należy zgłosić swoją 
wizytę pod nr tel. 22 779 20 01, wew. 
190 lub 152) – informuje Urząd Miasta 
Otwock. I podkreśla, że publiczną dys-
kusję nad rozwiązaniami przyjętymi 
w projekcie planu zagospodarowania, 

zaplanowano na środę, 11 stycznia br. o 
godz. 17 w budynku Ochotniczej Straży 
Pożarnej Otwock Jabłonna przy ul. Na-
rutowicza 109.

Uwagi do projektu planu miejsco-
wego i uwagi do prognozy oddziały-
wania na środowisko należy składać 
do prezydenta Otwocka w formie pa-
pierowej w Wydziale Organizacyjnym 
i Spraw Pracowniczych UM Otwocka 
pod adresem adres: Urząd Miasta Ot-
wocka: ul. Armii Krajowej 5, 05-400 
Otwock. Natomiast swoje uwagi w kwe-
stii prognozy oddziaływania na środo-
wisko, można składać do czwartku, 2 
lutego br. – Uwaga musi zawierać dane 
wnioskodawcy, adres, oznaczenie nie-
ruchomości, której uwaga dotyczy tj. 
adres lub numer działki i obrębu ewi-
dencyjnego – zaznacza otwocki ratusz. 

W ramach niniejszego opraco-
wania poddano analizom ustalenia 
projektu miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego terenu 
obejmującego m.in. składowisko od-
padów w Świerku, na granicy z gmi-
nami Wiązowną i Celestynów, pod 
kątem jego możliwego wpływu na śro-

dowisko przyrodnicze oraz zdrowie 
ludzi. W prognozie oddziaływania na 
środowisko uwzględnionej w projekcie 
miejscowego planu zagospodarowania, 
czytamy, że w wyniku realizacji ustaleń 
planu, nie dojdzie do powiększenia ob-
szaru składowiska poza granice, które 
obecnie zajmuje. 

„Oznaczać to będzie, że na terenach 
dotychczas rezerwowanych w obowią-
zującym planie pod budowę kolejnych 
instalacji do przetwarzania odpadów 
nie dojdzie do takich negatywnych 
oddziaływań jak: zmiana rzeźby tere-
nu, zmiana struktury gleb, zlikwido-
wanie szaty roślinnej (lasów) – są to 
zazwyczaj trwałe, bezpośrednie i nie-
odwracalne oddziaływania związane 
z większością przedsięwzięć z zakresu 
instalacji do przetwarzania odpadów. 
Niezrealizowanie przedsięwzięć bę-
dzie też oznaczało brak oddziaływań 
związanych z budową oraz tych, jakie 
by się wiązały z eksploatacją instala-
cji, zwłaszcza emisją zanieczyszczeń i 
hałasem”. 

Agnieszka Jaskulska

Zgłoś swoje uwagi 

Podstawowe problemy środowiska na obszarze objętym planem  
i w jego sąsiedztwie, w większości są wynikiem działania składowiska  
odpadów komunalnych

Mieszkańcy mogą składać 
swoje uwagi  

do 18 stycznia br. 
Natomiast w kwestii 

prognozy oddziaływania 
na środowisko  

do czwartku, 2 lutego br.

\\\ WIĄZOWNA 

W tym roku zmienią się stawki 
podatkowe, ale nie wszystkie. 
Dobrą wiadomością jest to,  
że rada nie podniosła podatku 
od nieruchomości.    

N iektóre stawki podatkowe pozo-
staną bez zmian. Chodzi o poda-

tek od nieruchomości. Rada gminy nie 
podjęła uchwały dotyczącej nowych 
stawek podatku od nieruchomości na 
2023 rok, co dla mieszkańców i przed-
siębiorców oznacza, że w tym roku na-
dal obowiązują stawki z 2022 roku. Ja-
kie? – Podatek od gruntów m.in.: zwią-
zanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej, bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji grun-
tów i budynków, wynosi 0,87 zł za 1 m2 
powierzchni – informuje urząd gmi-
ny. – W przypadku pozostałych opłat 
m.in. w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności po-
żytku publicznego przez organizacje 
pożytku publicznego, stawka wynosi 
0,45 zł od 1 m2 powierzchni – wyjaśnia 
urząd. I wylicza opłaty od budynków 
lub ich części. – W przypadku budyn-
ków mieszkalnych stawka wynosi 0,75 
zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, z 
wyjątkiem obrębu geodezyjnego Wola 
Ducka, dla którego Rada Gminy przyję-
ła stawkę 0,01 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej – podkreśla urząd. I do-
daje, że podatek od nieruchomości 
związanej z prowadzeniem działalno-
ści gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych 
na prowadzenie działalności gospodar-
czej to 21,06 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej. Natomiast związanych z 
udzielaniem świadczeń zdrowotnych 
w rozumieniu przepisów o działalno-
ści leczniczej, zajętych przez podmioty 
udzielające tych świadczeń – 4,50 zł od 
1 m2 powierzchni użytkowej. 

Podatek od nieruchomości w tym 
zajętych na prowadzenie odpłatnej sta-
tutowej działalności pożytku publicz-
nego przez organizacje pożytku pub-
licznego stawka wynosi 5 zł od 1 m2 

powierzchni użytkowej (z wyjątkiem 
budynków letniskowych – 8,60 zł od 1 
m2 powierzchni użytkowej). W przy-
padku podatku od budowli związanych 
z działalnością gospodarczą stawka 
wynosi 2% ich wartości określonej na 
podstawie ustawy o podatkach i opła-
tach lokalnych.

W tym roku zmieni się podatek 
rolny i leśny. – Stawki podatku rolne-
go będą wyższe niż w 2022 roku. Dla 
gruntów gospodarstw rolnych tj. grun-
tów o pow. przekraczającej 1 hektar 

opłata wyniesie 185,13 zł za hektar. 
W poprzednim roku podatek wynosił 
153,70 zł za hektar – wyjaśnia urząd 
gminy. I dodaje, że dla gruntów rolnych 
niestanowiących gospodarstwa rolne-
go opłata wyniesie 370,25 zł za hektar 
(w minionym roku było to 307,40 zł za 
hektar). Natomiast stawka podatku leś-
nego również wzrosła w porównaniu 
do ubiegłego roku i teraz wynosi 71,10 
zł za 1 hektar (w 2021 roku wynosiła 
43,30 zł za hektar).

Rada Gminy Wiązowna podjęła 
również uchwałę w sprawie stawek 
podatku od środków transportowych. 
Część opłat jest stawką najniższą lub 
taką, która obowiązuje od 2016 roku. 

Podatek od samochodów ciężaro-
wych m.in. o masie do 12 ton wynosi 
96 zł (stawka wzrasta w zależności od 
liczby osi czy rodzaju zawieszenia). 
Natomiast opłata od autobusów, w za-
leżności od liczby miejsc do siedzenia 
poza miejscem kierowcy wynosi 200 
zł (mniej niż 22 miejsca) oraz 400 zł, 
jeśli ilość miejsc siedzących jest więk-
sza niż 22.

Agnieszka Jaskulska

Ile zapłacisz 
za podatki?

W tym roku  
zmieni się podatek 

rolny i leśny. Stawki obu 
podatków będą wyższe 

niż w 2022 roku
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POZIOMO: 1) mieszka w stolicy Afgani- 
stanu; 2) zostawia awiza w skrzynkach 
pocztowych; 3) niepożądani, nieprosze- 
ni goście; 4) narodowy kwiat Kolumbii; 
5) futerały na strzały; 6) wierna kopia 
dzieła sztuki; 7) piłkarz między słupka- 
mi; 8) wielbłąd dwugarbny; 9) malarz 
od farb wodnych; 10) rodzinne miasto 
Michala Doležala; 11) największa wyspa 
na Dnieprze; 12) rakija lub sake; 13) ina- 
czej dostarczanie, dystrybucja gazet; 
14) Maciek, autor „Twardych parapetów”; 
15) dla botanika Tagetes; 16) uczy algebry 
i geometrii; 17) przemysł włókienniczy 
inaczej; 18) duży pokój w pałacu; 19) lek 
na wszystkie choroby; 20) mamutak, 
struś madagaskarski; 21) inaczej gwaro- 
znawca; 22) chronią dłonie; 23) grecka 
bogini miłości; 24) stolica Iranu; 25) na- 
epka na butelce lub słoiku; 26) kanapki 
na jednej warstwie; 27) pachnące kos- 
metyki; 28) kurort na Mierzei Helskiej;  
29) inaczej tajny informator, donosiciel.
PIONOWO: 2) drugie co do wielkości 
miasto Cypru; 5) Dawid, polski skoczek 
narciarski; 13) ... Ir Sen, były prezydent 
Korei Północnej; 14) waluta Tajlandii; 
18) żona Sokratesa; 19) nad piwnicą; 
30) pasterz bydła z westernów; 31) naj- 
większe jezioro Węgier; 32) Hrabal, cze- 
ski pisarz; 33) Valdas, były prezydent 
Litwy; 34) Wasiak, Miss Polonia 1983;  
35) morskie ssaki jednozębne; 36) Jurgie- 
lewiczowa, polska pisarka; 37) francu- 
ska kraina ze Strasburgiem; 38) najwięk- 
sza wyspa w archipelagu Tanimbar; 
39) dawna nazwa studenta; 40) ma 
prawo jazdy; 41) tytułowy architekt  
z powieści Joanny Chmielewskiej; 42) se- 
kundomierz trenera; 43) Ludwig, były 
kanclerz Niemiec; 44) dawna nazwa  
Tokio; 45) rdzeń wulkaniczny inaczej;  
46) inaczej loczek, kosmyk; 47) ustalony 
okres pobytu na wczasach; 48) zespół 
ośmiu muzyków; 49) ocean z Rowem 
Portorykańskim; 50) modnie i wytwornie 
ubrany pan; 51) baranek na niebie;  
52) brawa po występie; 53) rodzaj maka- 
ronu do sosów; 54) sitowie jeziorne ina- 
czej; 55) wychowują dzieci; 56) ipsy- 
lon inaczej; 57) punkt czyszczenia sa- 
mochodów; 58) drzewa z kotkami;  
59) część damskiej bielizny.

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 27 
utworzą rozwiązanie:

\\\ ŚWIERK 

W wieku 84 lat zmarł  
prof. dr hab. inż. Marek 
Moszyński, wybitny 
naukowiec z Narodowego 
Centrum Badań Jądrowych 
w Świerku. Profesor dokonał 
wielu odkryć i dosłownie  
otarł się o Nagrodę Nobla.     

Z ogromnym żalem zawiadamiamy, 
że w dniu 27 grudnia 2022 r. w 

wieku 84 lat zmarł śp. prof. dr hab. inż. 
Marek Moszyński. Jego aktywność na-
ukowa była związana przede wszyst-
kim z technikami i metodyką detekcji 
promieniowania jądrowego. Profesor 
był światowym ekspertem w techni-
kach scyntylacyjnych oraz w szybkich 
pomiarach czasowych i detekcji neu-
tronów. 

Profesor Moszyński był świato-
wym autorytetem w dziedzinie badań 
nad detekcją i spektroskopią promie-
niowania jonizującego, w szczegól-

ności w obszarze badań materiałów 
scyntylacyjnych. Był współtwórcą 
pierwszego na świecie tomografu PET 
wykorzystującego informację o cza-
sie przelotu anihilacyjnych kwantów 
gamma i odkrywcą szybkiej składowej 
impulsu świetlnego fluorku baru – nie-
organicznego scyntylatora wykorzy-
stywanego przez dekady do detekcji 
sygnałów świetlnych z nanosekundową 
rozdzielczością czasową. W ostatnich 
latach aktywnie pracował nad cha-
rakteryzacją nowych fotodetektorów 
oraz nad praktycznym wykorzysta-
niem technik scyntylacyjnych. Był mi-
strzem i wychowawcą dwóch pokoleń 
naukowców, tworząc w instytucie w 
Świerku unikalny na skalę światową 
zespół. Jego zasługi w branży detekcji 
scyntylacyjnej były docenione przez 
światową organizację IEEE Nuclear and 
Plasma Science Society nagrodą Glenn 
Knoll Radiation Instrumentation Out-
standing Achievement Award.

– Profesor Moszyński przez dzie-
sięć lat pełnił funkcję Zastępcy Dyrek-

tora Instytutu Problemów Jądrowych 
ds. Badawczo-Rozwojowych. Przez 
wiele lat zasiadał też w kolejnych 
Radach Naukowych – najpierw IPJ, a 
następnie NCBJ. Był wielokrotnie od-
znaczany i wyróżniany przez władze 
państwowe oraz przez środowisko i 
organizacje naukowe. Był członkiem 
korespondentem Towarzystwa Na-
ukowego Warszawskiego – tłumaczy 
dr Marek Pawłowski, rzecznik prasowy 
NCBJ w Świerku. I dodaje, że profesor 
Marek Moszyński był przede wszyst-
kim wspaniałym człowiekiem, pełnym 
ciepła, otwartym na dyskusję, zawsze 
z ogromnym szacunkiem dla adwer-
sarzy, umiejącym uważnie słuchać i 
rzeczowo argumentować, a także bez 
wahania przyznać, gdy jego argumenty 
nie były rozstrzygające. 

Profesor był nagrodzony m.in.: 
nagrodą im. Von Hevesy na Trzecim 
Światowym Kongresie Medycyny Nu-
klearnej i Biologii w Paryżu. W 2000 r. 
otrzymał, jako trzeci Europejczyk, ame-
rykańską nagrodę Merit Award przy-

znaną przez IEEE/Nuclear and Plasma 
Science Society, a w 2018 r. otrzymał 
nagrodę im. Prof. Glenna Knolla. W 
2007 r. otrzymał prestiżową nagrodę 
Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego 
w dziedzinie nauk stosowanych. W ka-
rierze naukowej profesor został także 
odznaczony Złotym Krzyżem Zasługi 
oraz Krzyżem Kawalerskim i Krzyżem 
Oficerski Orderu Odrodzenia Polski.

 „Z całą pewnością dla wszystkich, 
którzy mieli szczęście spotkać Profe-
sora na swej drodze, Jego odejście jest 
nagłą, wielką i bolesną stratą. Przeka-
zujemy najszczersze kondolencje Ro-
dzinie Pana Profesora.
Dyrekcja i Rada Naukowa Narodowego 
Centrum Badań Jądrowych,
współpracownicy, koledzy, przyjaciele.”

 Agnieszka Jaskulska

Zmarł wybitny naukowiec
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Profesor Moszyński był światowym autorytetem, mistrzem,  
współtwórcą pierwszego na świecie tomografu PET a także wychowawcą 
dwóch pokoleń naukowców, tworząc w instytucie w Świerku unikalny  
na skalę światową zespół
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 DAM PRACĘ 

Zatrudnię magazyniera, umowa o pracę, 
mile widziane uprawnienia na wózki 
widłowe, 05-530 Cendrowice k. Góry 
Kalwarii tel. 602 292 933 

Firma budowlana poszukuje do pracy 
robotników drogowych oraz operatorów 
maszyn budowlanych tel. 726 200 570 

Zatrudnimy Pracownika Porządkowego, 
Ul. Nowa Stara Iwiczna, 22,80zł brutto/
godzinę, godz: 8-11, 785 897 336

Zatrudnimy przy linii produkcyjnej  
oraz mechanika, Łazy/Lesznowola  
Tel. 500-043-973 Wysokie zarobki 

Zatrudnię konserwatora budynku i osobę 
na zmywak (Konstancin). Tel-503 071 527 

Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395  

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Glazura, terakota, wykończenia  
tel. 660 854 878 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Hydraulika, elektryka, gaz  
Tel. 602 651 211 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Docieplenia budynków, malowanie  
elewacji, 25 lat na rynku tel. 501 624 562

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

Kominiarz tel. 500 214 632 

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721        

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Naprawa Krycie Dachów, 
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, cyklinowanie, tel. 510 128 912

Hydrauliczne, tel. 698 185 911

Budowa domów, stany surowe,  
tel. 694 401 711    

KUPIĘ  
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418    

SPRZEDAM  
Sprzedam Spółkę Akcyjną o kapitale  
100 tys. zł - telefon 690-890-577 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Odkupimy twoje auto. Wysokie ceny.  
tel. 510 210 692

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM  
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828

Kupię las koło Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Piękne działki rekreacyjne leśne  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361,  
791 394 794  

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623                      

ZDROWIE 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221       

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

     

     

Na podstawie art. 35 ust. 1 Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 
(Dz.U. z 2021 r., poz. 1899, 815; Dz.U. z 2022 r., poz. 1846 poz. 2185) informuję o zamieszczeniu „wykazu 
nieruchomości położonych w gminie Osieck stanowiących własność gminy Osieck przeznaczonych  
do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na okres lat 5 na rzecz dotychczasowych dzierżawców” 
na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Osieck oraz na stronie internetowej gminy Osieck, a także  
w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Osieck.

Wójt gminy Osieck Karolina Zowczak

Na podstawie art. 35 ust. 1 Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 
(Dz.U. z 2021 r., poz. 1899, 815; Dz.U. z 2022 r., poz. 1846 poz. 2185)informuję o zamieszczeniu 
„wykazu nieruchomości zabudowanych stanowiących własność Gminy Osieck przeznaczonych 
do wydzierżawienia na okres do 3 lat na rzecz dotychczasowego dzierżawcy” na tablicy ogłoszeń  
w Urzędzie Gminy Osieck oraz na stronie internetowej gminy Osieck, a także w Biuletynie Informacji 
Publicznej Gminy Osieck.

Wójt gminy Osieck Karolina Zowczak

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY OSIECK
w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność gminy Osieck przeznaczonych  
do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej.

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY OSIECK
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.
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\\\ CELESTYNÓW 

Mężczyzna najpierw  
ukradł samochód,  
ale daleko nie odjechał.  
Szybko został odnaleziony 
przez mundurowych,  
ale na widok stróżów  
prawa 37-latek stał się 
agresywny.   

K ilka dni temu policjanci z Komisa-
riatu Policji w Karczewie przyjęli 

zgłoszenie dotyczące kradzieży auta. 
– Na terenie gminy Celestynów skra-
dziono samochód marki Fiat o wartości 
10 tys. zł. Wówczas funkcjonariusze 
rozpoczęli poszukiwania skradzionego 
auta oraz sprawcy przestępstwa – mó-
wi mł. asp. Paulina Harabin, rzecznik 
prasowy Komendy Powiatowej Policji 
w Otwocku. Intensywne poszukiwania 
jednak długo nie trwały, bo stróże pra-
wa szybko znaleźli złodzieja. – Podczas 
policyjnych działań funkcjonariusze za-
uważyli poszukiwany samochód, który 
znajdował się w przydrożnym rowie 
jednej z dróg. Obok auta stał 37-letni 
mężczyzna – wyjaśnia policjantka z 
KPP Otwock. I dodaje, że 37-latek nie 
chciał poddać się badaniu trzeźwości. 
– Mężczyzna, gestykulując, mówił beł-
kotliwie do mundurowych, że nic się 
nie stało i żeby dali mu spokój. Poli-

cjanci poinformowali go o przyczynie 
zatrzymania, ale mężczyzna od razu 
stał się agresywny i zaczął znieważać 
funkcjonariuszy – podkreśla mł. asp. 
Paulina Harabin. I dodaje: – 37-latek 
zagroził funkcjonariuszom, że rozbije 
ich radiowóz, chcąc w ten sposób zmu-
sić ich do odstąpienia od interwencji. 
W trakcie obezwładniania mężczyzna 
stawiał opór, drapiąc i usiłując wyrwać 
się mundurowym. Podczas konwoju 
agresja zatrzymanego się nasiliła. Na-
dal obrażał policjantów, próbował ich 
gryźć, a nawet opluł mundur jedne-
go z funkcjonariuszy. 37-latek kopał 
w przedni fotel pasażera oraz pró-
bował uderzyć głową w szybę – wy-
jaśnia rzecznik prasowy otwockiej  
komendy. 

W karczewskim komisariacie agre-
sywny mężczyzna ponownie odmówił 
poddania się badaniu na zawartość 

alkoholu w organizmie i nieprzerwa-
nie kierował wobec funkcjonariuszy 
wulgarne i obraźliwe słowa. – Z uwagi 
na tak irracjonalne i niebezpieczne za-
chowanie 37-latka policjanci poprosili 
o wsparcie, przy doprowadzeniu go do 
szpitala. Tam również w asyście funk-
cjonariuszy, pobrano mężczyźnie krew 
do dalszych badań, ale nawet podczas 
badania lekarskiego zachowanie za-
trzymanego, nadal było skandaliczne 
– zaznacza rzecznik prasowy otwockiej 
komendy. – W pewnym momencie 
37-latek wyrwał się mundurowym i 
kopnął jedną z policjantek. Dlatego po 
raz kolejny wobec 37-latka użyto środ-
ków przymusu bezpośredniego. Męż-
czyzna trafił do policyjnej celi – podkre-
śla mł. asp. Paulina Harabin. I dodaje, 
że po zebraniu obszernego materiału 
dowodowego 37-latkowi zarzucono 
popełnienie aż 12 przestępstw. 

Pijany złodziej odpowie m.in. za 
kradzież pojazdu, kierowania w stanie 
nietrzeźwości w okresie obowiązywa-
nia sądowego zakazu, znieważenia i na-
ruszenia nietykalności cielesnej funk-
cjonariuszy. Otwocki prokurator złożył 
wniosek do sądu o tymczasowy areszt. 
Wymiar sprawiedliwości uwzględnił 
wniosek i 37-letni mężczyzna trafił za 
kratki na trzy miesiące.

Rafał Marzec

\\\ OTWOCK 

Już można jeździć na łyżwach. 
W jakich dniach warto wybrać 
się na ślizgawkę i ile kosztuje 
bilet?  

S ztuczne lodowisko od lat cieszy 
się popularnością wśród miesz-

kańców, mimo że często zmienia loka-
lizację. Kiedyś ślizgawka była w parku 
miejskim, potem w tzw. małpim gaju, a 
niedawno na placu przy „wielkiej dziu-
rze” w centrum Otwocka. Ta lokalizacja 
okazała się doskonałym pomysłem na 
zorganizowanie zimowych atrakcji. 

Dlatego w tym roku miasto zorgani-
zowało sztuczną ślizgawkę również w 
centrum, a dokładniej na placu, gdzie 
niedawno znajdowała się „wielka dziu-
ra” u zbiegu ul. Powstańców Warszawy 
i ul. Staszica. 

Otwocki ratusz zaplanował otwar-
cie ślizgawki w czwartek, 5 stycznia 
po godz. 17, ale deszczowa pogoda 
pokrzyżowała plany. To jednak nie 
zniechęciło naprawdę zdeterminowa-
nych miłośników łyżew. Kilka osób 
zdecydowało się na deszczową jazdę 
po lodowej tafli – co udało się naszej 
redakcji utrwalić na nagraniu wideo, 
który wczoraj opublikowaliśmy na na-
szym profilu FB.

Mimo że brakuje zimowej aury, to 
sztuczne lodowisko jest już otwarte i od 
piątku, 6 stycznia miłośnicy łyżew mo-
gą pośmigać po tafli. – Nasze córki nie 
mogły doczekać się otwarcia lodowi-
ska. Dlatego dziś spędziliśmy tam kilka 
godzin. Najmłodsza, Marysia włożyła 
łyżwy pierwszy raz, ale z króliczkiem 
świetnie sobie radziła. Natomiast star-
sza córa, Zuzia jeździ na łyżwach od lat. 
Pewnie dlatego śmigała po lodowisku 

przez trzy sesje – mówi żartobliwie pan 
Tomasz, tata Marysi i Zuzi z Otwocka. 

\\\   Kiedy sztuczna ślizgawka 
jest otwarta?

W dni powszednie w godz. 8-15 z 
tafli mogą skorzystać szkoły i placów-
ki edukacyjne. Dopiero po południu 
ślizgawka jest dostępna nie tylko dla 
mieszkańców Otwocka, ale także dla 
osób z sąsiednich miejscowości, bo ot-
wockie lodowisko na razie jest jedynym 
w okolicy. – W przypadku złych warun-
ków atmosferycznych możliwe będzie 
ogłoszenie przerwy konserwacyjnej, a 
nawet zamknięcie lodowiska do czasu 
poprawy pogody – wyjaśnia otwocki 
urząd miasta. 

Dni powszednie: 
poniedziałek-piątek godz. 8-15 
placówki szkolne
sesje: godz. 15-16.50, 17-17.50, 18-
18.50 (przerwa techniczna godz. 19-
19.30), 19.30-20.20, 20.30-21.20.
Weekendy, święta, ferie zimowe:
sesje: godz. 9-9.50, 10-10.50, 11-11-50, 
12-12.50 (przerwa techniczna godz. 
13-14), 14-14.50, 15-15.50, 16-16.50, 
17-17.50 (przerwa techniczna godz. 
18-19), 19-19.50, 20-20.50, 21-21.50.
CENNIK – sesja trwa 50 min.: 
normalny: 10 zł
ulgowy: 8 zł
Rodzinka 3+: 6 zł
kask: 2 zł
pingwin: 5 zł 
Karnet – bilet normalny: 70 zł 
za 10 wejść.
Karnet – bilet ulgowy: 50 zł za 10 wejść.

Agnieszka Jaskulska

\\\ POWIAT 

Mamy dobrą wiadomość 
dla pasażerów z powiatu 
otwockiego, zwłaszcza 
z Józefowa, Otwocka, 
Celestynowa czy Karczewa, 
którzy od kilku tygodni 
narzekali na dojazd do stolicy.   

O poważnych utrudnieniach infor-
mowaliśmy w połowie grudnia, 

kiedy PKP PLK zamknęło jeden tor na 
linii średnicowej. – Prace wymagały 
strefy bezpieczeństwa. Dlatego ruch 
pociągów utrzymano na jednym z 
dwóch torów linii podmiejskiej. Or-
ganizacja przewozów i rozkład jazdy 
pociągów były uzgadniane z przewoź-
nikami. Czasowe zamknięcie toru wy-
korzystano na intensywne prace. Wy-
konano ważny etap budowy połączenia 
pomiędzy podmiejską i dalekobieżną 
linią średnicową – wyjaśnia Karol Ja-
kubowski z zespołu prasowego PKP 
Polskie Linie Kolejowe S.A. I dodaje: 
– Obok przystanku Warszawa Ochota 
przy nasypie linii średnicowej wyko-
nawca zabudował specjalne ściany 
szczelne typu „larsen”. Takie działa-
nie pozwala na kontynuację budowy 
nowego łącznika. Tor połączy linię 
dalekobieżną z podmiejską linią śred-
nicową. Takie rozwiązanie usprawni 

planowanie i ruch pociągów podczas 
robót na stacji Warszawa Zachodnia – 
zaznacza Jakubowski.

Po trzech tygodniach uciążliwości 
pasażerowie m.in. z powiatu otwockie-
go mogą chyba już odetchnąć z ulgą. W 
poniedziałek, 9 stycznia zmienił się nie 
tylko rozkład jazdy. – Od poniedziałku 
pociągi SKM linii S1 czy Kolei Mazo-
wieckich znów jeżdżą dwoma torami 
podmiejskiej linii średnicowej. To ozna-
cza, że większość pociągów wróci na 
trasę. Będą dogodniejsze podróże na 
ważnym odcinku Warszawa Zachodnia 

– Warszawa Śródmieście – Warszawa 
Wschodnia. W stosunku do obecnej 
liczby pociągów będzie o ok. 300 połą-
czeń więcej – podkreśla Karol Jakubow-
ski z PKP PLK. I dodaje, że korzystne 
zmiany na linii podmiejskiej to powrót 
niektórych połączeń, dlatego przed po-
dróżą warto sprawdzić rozkład jazdy 
pociągów. Szczegóły dostępne są na 
stronie i w aplikacji portalpasazera.pl 
oraz na stronach przewoźników. 

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Jaskulska

Zatrzymanie pijanego złodzieja

Marysia zaprasza 
na łyżwy

Koniec utrudnień na kolei

W poniedziałek większość pociągów SKM linii S1 czy Kolei Mazowieckich  
wróciła na trasę pomiędzy Warszawą a Otwockiem, czy Pilawą

Marysia nie mogła doczekać się  
otwarcia lodowiska

Miłośnicy zimowego sportu z niecierpliwością czekali na otwarcie miejskiego 
lodowiska
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„ Zuzia jeździ na łyżwach 
od lat. Pewnie dlatego 
śmigała po lodowisku 

przez trzy sesje”


